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CDA-FRACTIE  HOOGHEEMRAADSCHAP HOLLANDS NOORDERKWARTIER  

De laatste vergadering van het Algemeen Bestuur van HHNK 
vond plaats op 12 juni jl. In deze vergadering stond het 
Meerjarenperspectief (MJP) 2025-2029 centraal. CDA-HHNK  

steunfractielid Boudien Glashouwer zal in deze 
nieuwsbrief inhoudelijk ingaan op dit MJP en 
op de jaarstukken over 2023.  

Op 5 juni jl. hebben wij als CDA-HHNK dit MJP 
besproken met een aantal Noord-Hollandse 
CDA’ers die het waterschap actief volgen. 

Onze fractie houdt in principe tweemaal per jaar deze 
zogenoemde Brede Fractievergadering. In deze 
bijeenkomsten is het de bedoeling een wisselwerking te laten 
plaatsvinden tussen enerzijds de leden van de CDA-fractie 
van HHNK en anderzijds belangstellende CDA’ers uit 
gemeenteraadsfracties, afdelingsbesturen of Provinciale 
Staten. Naar aanleiding van de Brede Fractie heeft CDA-HHNK  
bijvoorbeeld schriftelijke vragen gesteld over het maaibeleid 
en de wateroverlast in West-Friesland. Ook heeft CDA-HHNK 
naar aanleiding van de Brede Fractie de HHNK-
informatiefolder bij de belastingaanslag weer onder de 
aandacht gebracht van het dagelijks bestuur van HHNK. In 
het najaar volgt weer een uitnodiging voor deze Brede 
Fractievergadering. Geïnteresseerden zijn dan weer meer dan 
welkom om mee te denken met het CDA-HHNK. 

Ook hebben de Noord-Hollandse waterschapsfracties en de 
provinciale CDA-statenleden hun gebruikelijke periodiek 
overleg weer nieuw leven ingeblazen. Gesproken is onder 
andere over Dinoterp, water en bodem sturend en het 
Landbouwportaal. Het is goed als het CDA in de 
waterschappen en het CDA in de provincie Noord-Holland 
elkaar kunnen versterken. 
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Als laatste activiteit voor de zomer heeft HHNK een bezoek gebracht 
aan het Wormer- en Jisperveld, het grootste aaneengesloten 
veenweidegebied van West-Europa. Verderop in deze nieuwsbrief 
worden enkele impressiefoto’s getoond. Ook heeft CDA-HHNK 
steunfractielid Hedwig Komproe namens de CDA-fractie een bezoek 
gebracht aan Koninklijke Vezet en was hij aanwezig bij de feestelijke 
opening van de eerste rioolwaterzuivering (RWZI) van het 
hoogheemraadschap met Nereda-technologie. 

Inmiddels is het zomerreces ingegaan bij het HHNK. Na een extreem 
nat voorjaar snakt heel Nederland naar een mooie zomer en de 
vakantieperiode. CDA-HHNK wenst u dit toe. Geniet van het lekkere 
weer dat er nu toch ongetwijfeld aan moet gaan komen. Ontspan 
tijdens de vakantie. Beleef leuke dingen met de familie en maakt 
nieuwe mooie herinneringen. 

 

2 Meerjarenperspectief HHNK 2025-2029 

Door Boudien Glashouwer 

Op 29 mei 2024 werd in een gezamenlijke commissievergadering van HHNK het 
Meerjarenperspectief 2025-2029 besproken. En op 12 juni 2024 volgde de 
behandeling in het Algemeen Bestuur. Door de gestegen kosten van de 
afvalwaterzuivering door derden moet er t.o.v. de eerder gepresenteerde MJP 
€ 2 miljoen structureel bij met als dekking een verhoging van de zuiveringsheffing. 
Het Dagelijks Bestuur heeft geconcludeerd dat er geen structurele besparingen te 
realiseren zijn zonder dat bestuurlijke afspraken worden herzien, ambities 
worden verlaagd (zoals ten aanzien van water en bodems sturend) en er meer 
(onaanvaardbare) risico’s worden genomen om te voldoen aan wettelijke doelen 
en normen voor waterveiligheid, milieu, waterkwaliteit, klimaat en energie. 

Een hele kluif om dit voor te bereiden voor het Algemeen Bestuur. Maar wel 
dwingend en met bijzonder weinig ruimte voor het Algemeen Bestuur om samen 
tot keuzes te komen. De algemene indruk van CDA-HHNK was: 

• De organisatie wil ons grondig en gedegen alle informatie verschaffen die ze 

denkt dat we nodig hebben. Maar het is best een uitdaging om hierin “door 

de bomen het bos te zien”. 

• We staan blijkbaar met de rug tegen de muur, dus dan is er weinig ruimte 

voor het Algemeen Bestuur om daadwerkelijk te sturen, samen keuzes te 

maken en te prioriteren. 



 

 

PAGINA 3 

  

Het zou onzes inziens mooi zijn als de over te brengen boodschap compact wordt 
gebracht en dat er ruimte is voor waar het CDA al jaren aandacht voor vraagt: geef het 
Algemeen Bestuur de mogelijkheid om het gezamenlijk te hebben over onze taak, 
taakopvatting en prioriteiten en toe te werken naar het Waterschap van de 21e eeuw 
en de consequenties daarvan. 

Er is door het DB een keuzewijzer opgesteld met drie scenario’s: 

• een scenario ‘vertragen en verminderen’ waarin wordt vertraagd ten opzichte van er 

in het coalitieprogramma is afgesproken; 

• een scenario ‘basis op orde’ waarin volgens afspraak de basis op orde blijft; 

• een scenario ‘versnellen en vermeerderen’ waarin extra ambities zijn opgenomen. 

Het dagelijks bestuur heeft een keuze gemaakt voor het scenario ‘basis op orde’, waarin 
extra personeel is gevraagd voor de basisdienstverlening, maar ook voor de uitbouw van 
informatieveiligheid. HHNK heeft ook te maken met cybercrime en privacybescherming. 
De nieuwe Europese regels zijn fors (bijv. NIS2) maar noodzakelijk. Opvallend is dat 
informatieveiligheid al is aangestipt door de accountant in voorgaande jaren en al over 
2022 is aangekaart door het CDA. 
Eén van de maatregelen betreft een noodzakelijk investering om aan onze wettelijke 
zuiveringstaak te kunnen blijven voldoen. Dit geeft positieve resultaten op de effecten 
waterveiligheid (incl. gegevensmanagement), voldoende water (incl. water en bodem 
sturend, processen anders inrichten, nieuwe competenties en kennis ons eigen moeten 
maken en aanpak verzilting, gezond water (o.a. landbouwportaal en natte Noordkop), 
schoon water (incl. innovatieve ketenaanpak en de grote verbouwing van de 
waterketen en duurzame energieopwekking), veilige vaarwegen (incl. overdracht 
wegen), crisisbeheersing en bestuur & organisatie (o.a. waterbewustzijn en 
watererfgoed). 

Ten aanzien van de Keuzewijzer viel ons het volgende op: 

• Het scenario ‘Vertragen en Verminderen’ (Basis min) klinkt instinctief zo zwart dat je 

daar niet in mee zou willen gaan. 

• Het scenario ‘Basis op Orde’ betekent bij een inflatie van ruim 3% en een personele 

stijging van 8 fte, een forse belastingstijging tot bijna 9% per jaar. 

• Dus is het lastig om dan ook nog eens de ambities te verhogen. We hebben onze 

handen vol en nog meer is lastig betaalbaar. 

Het CDA heeft - naast het stellen van schriftelijke vragen - middels een amendement 
gepleit voor een scenario tussen ‘Vertragen en verminderen’ én ‘Basis op Orde’. Dit 
tussenscenario zou resulteren in bezuinigingen (binnen o.a. de bedrijfsvoering) en 
daarmee in een lagere belastingverhoging. Een goede balans is immers wenselijk. Helaas 
was er geen meerderheid in het Algemeen Bestuur te vinden voor het amendement. 
CDA-HHNK blijft de komende jaren natuurlijk waakzaam voor een goed evenwicht tussen 
de kosten van basis- en additionele taken en de belastingdruk. 
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Door Boudien Glashouwer 

Op 24 april 2024 werden de Jaarstukken 2023 in een gezamenlijke commissie 
behandeld. En op 8 mei 2024 volgde de behandeling in het Algemeen Bestuur. 

Er is over het jaar 2023 een negatief resultaat geboekt van € 2,6 miljoen, dat is 
onttrokken aan de bestemmingsreserves voor tariefsegalisatie. Bezien vanuit de totale 
omvang van de originele begroting (325,1 mln.) ten opzichte van het eindresultaat 
(340,1 mln.) is de afwijking circa 4,6%. 

De controlerend accountant gaf bij de jaarstukken een goedkeurende verklaring voor 
zowel getrouwheid als rechtmatigheid. Dat stemt positief. Wel zijn daarbij 
aanbevelingen gedaan op het gebied van inkoopbeleid die al van 3 jaar geleden bleken 
te zijn. Het CDA heeft hier extra aandacht voor gevraagd. De taken van HHNK hebben 
meer inspanning gekost en we hebben ten opzichte van onze begroting hogere kosten 
als gevolg van klimaatverandering, hogere arbeidskosten en hogere energiekosten 
gemaakt. Het exploitatietekort van € 2,6 miljoen is daarvan het gevolg geweest. Zonder 
de extra kosten als gevolg van de weersextremen zou sprake zijn geweest van een klein 
exploitatieoverschot. 

Het is goed om te constateren dat we een nette ratio weerstandsvermogen van 1,7 
hebben en een beperkt tekort hadden over het afgelopen jaar waarvoor ook een 
aanwijsbare oorzaak (klimaat en energieverbruik) bestond. De vraag van het CDA was 
daarbij wel of we binnen de begroting 2023 ook het merendeel van onze ambities 
hebben kunnen realiseren.  

Wij constateerden dat het personeel onverminderd hoge werkdruk ervaart. De 
aanhoudende krapte op de arbeidsmarkt vraagt om doordachte maatregelen om deze 
druk te verminderen. Daarom vroeg het CDA wederom aandacht voor het gezamenlijk 
binnen het Algemeen Bestuur (en met het Dagelijks Bestuur) prioriteren van de taken 
en ambities. Dat vindt het Dagelijks Bestuur toch wat lastig, zo blijkt. Toch blijft CDA-
HHNK hier aandacht voor vragen omdat dit toch echt een kwestie is van democratische 
besluitvorming. 

We schrokken toch wel dat de jaarrekening inmiddels € 340,1 mln. bedraagt terwijl de 
begroting nog maar een aantal jaar geleden € 265,5 bedroeg. Enerzijds begrijpelijk 
want er zijn vele taken en uitdagingen bijgekomen. Anderzijds hoopt het CDA dat deze 
stijging de komende jaren zal stabiliseren. Want anders zal ook de 
waterschapsbelasting voor inwoners en bedrijven meer dan gebruikelijk blijven stijgen. 

Ook zijn er zestien technische vragen door het CDA gesteld over deze jaarstukken. We 
hebben dus actief gedebatteerd en serieus van ons laten horen! 

3 Jaarstukken 2023 HHNK 

exploitatietekort van 
€ 2,6 miljoen 
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  4 Werkbezoek aan Koninklijke Vezet 

Door Hedwig Komproe 

Onlangs heeft HHNK een werkbezoek georganiseerd bij Koninklijke Vezet in 
Warmenhuizen. Dit bezoek bood mij als steunfractielid van CDA-HHNK een 
unieke inkijk in de bedrijfsvoering van een onderneming die niet alleen van groot 
belang is voor de lokale economie, maar ook een voorbeeld stelt op het gebied 
van duurzaamheid en innovatie. 

Opgericht in 1914 als de Verenigde 
Zuurkoolbedrijven, heeft Koninklijke 
Vezet zich in de afgelopen honderd jaar 
ontwikkeld tot Europees marktleider op 
het gebied van gesneden fruit, 
gemaksgroenten, salades, pizza’s en 
koelverse maaltijden. Vanuit 
Warmenhuizen, midden in de Noord-
Hollandse koolstreek, zorgt Vezet 
dagelijks voor dat duizenden kilo’s verse  
groenten en fruit worden verwerkt en verpakt tot eindproducten die dezelfde 
dag nog de deur uit gaan via distributiecentra naar supermarkten in heel Europa. 

Koninklijke Vezet speelt een cruciale rol in de lokale economie. Met ruim 1500 
medewerkers, waarvan de helft in vaste dienst, biedt Vezet stabiele 
werkgelegenheid aan de regio. Dagelijks vertrekken 65 vrachtauto’s vol verse 
producten vanuit Warmenhuizen, wat niet alleen de lokale agrarische sector 
ondersteunt, maar ook een aanzienlijk aantal transport- en logistieke banen 
creëert. Dit maakt Vezet tot een belangrijke pijler voor de werkgelegenheid en 
economische stabiliteit in de gemeente Schagen en omstreken. 

Tijdens ons werkbezoek werd duidelijk dat Vezet niet alleen economisch, maar 
ook ecologisch een voorbeeldfunctie vervult. Het bedrijf heeft een sterke focus 
op duurzaamheid, met initiatieven gericht op het beperken van watergebruik en 
het stimuleren van waterhergebruik. Dit sluit naadloos aan bij de ambities van 
het HHNK om meer grip te krijgen op indirecte lozingen en de kwaliteit van 
bedrijfsafvalwater te verbeteren. Met Verzet wordt door HHNK samengewerkt 
aan en zijn  privaatrechtelijke afspraken over de afvalwaterzuivering. Deze 
samenwerking tussen Vezet en HHNK maar ook met andere overheden, 
waaronder de gemeente Schagen, is uitstekend. 
Het werkbezoek aan Koninklijke Vezet heeft bevestigd dat een goede 
samenwerking tussen bedrijfsleven en overheid essentieel is voor het bereiken 
van doelen.  Door samen te werken, kunnen we meer bereiken en zorgen voor 
een sterke, duurzame toekomst voor onze regio. 

CDA-HHNK blijft zich inzetten voor 
bedrijven zoals Vezet, die niet alleen 
economische waarde toevoegen, 
maar ook bijdragen aan een 
duurzame en bloeiende 
gemeenschap. 
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  5 Opening Rioolwaterzuivering met Nereda technologie 

Door Hedwig Komproe 

Op woensdag 3 juli was ik namens de fractie van CDA-HHNK bij de feestelijke opening van 
de eerste rioolwaterzuivering (RWZI) van het hoogheemraadschap met Nereda-
technologie.  
De oude rioolwaterzuivering in Oosthuizen is in 1988 voor het eerst in gebruik genomen. 
Een onbemande zuivering die het water schoonmaakt voor de inwoners van Beets, 
Schardam, Warder en Oosthuizen. De afgelopen twee jaar is er hard gewerkt om de 
zuivering te vernieuwen naar een zuivering met Nereda-technologie.  
De oude RWZI was toe aan een grondige renovatie. Om zuivering van het afvalwater ook 
in de toekomst te kunnen garanderen moesten meerdere onderdelen vervangen worden. 
De nieuwe zuivering maakt gebruik van de Nereda-technologie. Bij een traditionele 
afvalwaterzuivering wordt het afvalwater gezuiverd door micro-organismen in vlokken en 
vindt het zuurstofrijke en het zuurstofarme proces plaats in meerdere tanks. De bacteriën 
die Nereda inzet, hebben een zuurstofarme kern en een zuurstofrijke buitenkant. Door 
deze samenstelling vinden er meerdere zuiveringsstappen in één korrel plaats. De micro-
organismen groeien in een geconcentreerde, natuurlijke korrelstructuur. De korrels 
hebben een hogere biologische activiteit en maken het scheiden van micro-organismen 
en het gezuiverde water eenvoudig. Naast een duurzame manier van afvalwater zuiveren 
is het zuiveringsproces aanzienlijk verkort waardoor er minder ruimte nodig is voor 
gebouwen en apparatuur. 
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  De gemeente versus het waterschap 

Door Niels Seignette 

Inmiddels werk ik al een jaar als commissielid in de gemeente Alkmaar. 
De gemeente heeft een heel breed takenpakket in vergelijking tot het 
waterschap. Water speelt ook een belangrijke rol in de gemeentelijke 
taken. Bij plannen in de ruimtelijke ordening in de gemeente is het 
noodzakelijk om rekening te houden met het water. Het water krijgt meer 
ruimte om in de bodem te infiltreren door het vergroenen van de wijken. 
De riolering moet op orde zijn mede in het kader van het voorkomen van 
wateroverlast (en in het kader van de volksgezondheid).  Bovendien varen 
in Alkmaar veel bootjes door de polders, woonwijken en grachten. Dit 
heeft invloed op het leven in het water en invloed op de oevers. Te veel 
snelle boten zorgen bijvoorbeeld voor schade aan de beschoeiing. Het 
toezicht op de watersport draagt zo bij aan de kwaliteit van de oevers. Als 
commissielid probeer ik kritisch te kijken wat de invloed is van de 
raadsvoorstellen zijn op de waterhuishouding. Maar vanuit het college 
van burgemeester en wethouders wordt hier gelukkig ook al veel 
rekening mee gehouden. Door de verdere verstedelijking van Alkmaar en 
de klimaatverandering wordt goed waterbeheer echter een steeds 
grotere uitdaging. 
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  Het Wormer- en Jisperveld 

Door Frank Frowijn 

Het Wormer- en Jisperveld is het grootste aaneengesloten veenweidegebied van West-
Europa. Het gebied is een lappendeken van land en water en kenmerkt zich door open 
weids landschap met een netwerk van sloten, weilanden, rietkragen en ondiepe 
plassen. In het centrale en westelijk deel van het gebied bevinden zich enkele grotere 
wateren als gevolg van de veenwinning in het verleden (de Poel, de Merken en het 
Zwet). 
Het open en waterrijke weidelandschap levert een belangrijke bijdrage aan de 
betekenis van het gebied voor weidevogels. Een groot deel van het gebied is in 
eigendom bij Natuurmonumenten en HHNK (oppervlaktewater); en betreft Natura 
2000-gebied. 
In het Wormer- en Jisperveld is in samenwerking tussen overheden, natuur- en 
agrarische organisaties van 2003 tot 2015 gewerkt aan het project Wormer- en 
Jisperwater. In het project zijn maatregelen gerealiseerd om in het gebied een 
kwaliteitsimpuls te geven aan waterkwaliteit, recreatie, cultuur en natuur. 

Momenteel wordt in opdracht van de Provincie Noord-Holland gewerkt aan een 
ontwikkelvisie voor het Wormer en Jisperveld, want voor deze polder liggen er naast 
de natuuropgave ook nog andere opgaven, zoals de stikstofuitstoot verminderen, 
tegengaan van bodemdaling en uitdagingen op het gebied van water, landbouw en 
klimaat. 

Tijdens de twee uur durende vaarexcursie hebben wij als CDA-HHNK genoten van het 
unieke landschap en hebben we gezien hoe een aantal maatregelen die zijn 
gerealiseerd, zoals de baggerbuffers en de slibremmers er nu bij liggen. Ook hebben we 
een korte wandeling gemaakt op het recreatie en educatie eiland Kneppelsoord'. 
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circa 100.000 ton slib 

Contactgegevens van de CDA-fractie van HHNK 
 
Fractiesecretariaat:  Fractie: 

Frank Frowijn Frank Frowijn, fractievoorzitter 
Tel. 06-10055631 Hedwig Komproe, steunfractielid 

 Boudien Glashouwer, steunfractielid 
 Martin Scholten, fractieondersteuner 
 Niels Seignette, fractieondersteuner 
 Diana Dekker, fractieondersteuner 
 Chris Jansen, fractieondersteuner 
 
Website: https://www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier/ 
Facebook: https://www.facebook.com/waterschapcdahhnk/ 

Copyright © 2024 CDA HHNK, all rights reserved.  
U krijgt deze nieuwsbrief omdat u lid bent van het CDA 

(v.l.n.r.) Niels Seignette, Martin Scholten, Frank Frowijn, Boudien Glashouwer, Hedwig Komproe 

Linksboven Chris Jansen en rechtsboven Diana Dekker 

De nieuwe fractie van het CDA-HHNK bestaat uit het AB-lid Frank Frowijn, de 
steunfractieleden Hedwig Komproe en Boudien Glashouwer en de fractieondersteuners 
Martin Scholten, Niels Seignette, Diana Dekker en Chris Jansen. 

Paul Rietveld is het CDA-HHNK behulpzaam bij het opstellen van de kwartaalberichten en 
Maria Overtoom beheert de website van het CDA-HHNK. 
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